
 

Zasedání č. 15 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   11. 10. 2021 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Tomáš Klail, Martin Hlavatý, Ing. Karel Macek, Milan Krčík 

 

Klára Kocmanová, Ing. Lenka Dupalová, RNDr. Ivo Šanc, Mgr. Jana Červená 

 

Luděk Kment, Josef Žáček 

Hosté: Mgr.,Bc. Šnajdr, Ing. Hladíková 

Příští jednání: 29.11.2021 

 

Návrh usnesení pro RM: 

 

I. u k l á d á  

tajemníkovi Městského úřadu prověřit problémy se zvýšenou kamionovou dopravou: 

a) dodržována EIA k výstavbě Foxconnu 

b) dodržení podmínky výstavby Foxconnu v oblasti výstavby další komunikace z této firmy 

c) zda nedošlo v posledních třech letech ke změnám užívání či rozšíření v některých firmách v lokalitě                                 

Karlova ve směru na Poličany (Foxconn, ČKD a jeho skladovací prostory, EPC, Jusda  Europe, Metalcom 

KH …) 
        

II. b e r e   n a  v ě d o m í   

zápis z 15. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 11. 10. 2021 
       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. Kontrola zápisu z 8.6.2021 

  2. návrh OZV o stanovení obecního systému odpadového hospodářství 

  3. dotace do oblasti odpadů 

  4. cedulky o nesekaných plochách 

  5. živé ploty podél chodníků 

  6. nádoby na bioodpad na sídlištích 

  7. zdroj tepla ze slámy 

  8. Re – use centrum 

  9. Naše odpadky 

  10. podnět k dopravě na Kaňku  

  11. Různé 

 

Jednání zahájil v 16:00 Martin Hlavatý 

bod 1. – Kontrola zápisu – otázky položené na minulém jednání byly zodpovězeny TO OSM. Výstavba 

ochranné zídky kolem „křídového moře“ by měla proběhnout v roce 2022 

bod 2. – návrh OZV „ o odpadech“. K jednání byla přizvána ing. Hladíková z TO OSM. Okomentovala 

důvody tvorby nové vyhlášky. Ze strany členů komise byly vzneseny náměty a připomínky: 

M.Hlavatý – doporučuje, aby pro využití služeb sběrného dvora byla stanovena povinnost dokladu o 

platbě poplatku za odpady 

- chybí nakládání s pneumatikami (patří do zpětného odběru mimo zákon č. 541/2020 Sb., o odpadech) 

- za dodržování by měla být zodpovědná Městská policie 

- čl.1, odst 4) vypustit slovo směsným a ponechat komunálním odpadem a dalšími odpady dle č.2 

- čl.4, odst 1)c) – doplnit provozovatele „sběren kovů“ – zařízení se v průběhu roku mění dle souhlasů 

Krajského úřadu Středočeského kraje. Mohl by být doplněn odkaz, kde jsou aktuální informace 

k zařízení - ISOH 

- čl.5, odst 3) – prověřit zákonné nakládání s použitými a prošlými léky a léčivy a upřesnit kam se mají 

odevzdat 

- čl. 8, odst.2) textově odlišit od bodu 1) téhož článku 

- čl.8., odst6) – doporučuje limitovat množství na 50 kg na osobu a čtvrtletí. V případě neomezeného 



příjmu dojde k násobnému nárůstu nákladů na dopravu a skládkování – sobotní odvozy a pohotovostní 

služby řidičů.  

Vyjádření TO: Obec je podle zákona č.541/2020 Sb., o odpadech a § 59 povinna přebrat veškerý 

komunální odpad vznikající na jejím území při činnosti nepodnikajících osob. Biologicky rozložitelný 

odpad je zařazen dle Katalogu odpadů (vyhláška 8/2021) do skupiny 20, tedy komunální. Limitovat lze 

pouze stavební a demoliční odpady, které jsou zařazeny do skupiny 17. 

- čl. 10, odst. 2) – doporučuje doplnit barevné rozlišení kontejnerů na elektroodpady (jako v ostatních 

odpadech) a doplnit možnost zpětného odběru u prodejců 

- čl.11, odst 2) – doporučuje doplnit další možnosti uložení , ZERS, AVE Čáslav 

- čl. 11, odst. 3)- doporučuje limitovat množství na 350 kg na rodinu a rok. V případě navrhovaného 

příjmu dojde k násobnému nárůstu nákladů na dopravu a skládkování – sobotní odvozy a pohotovostní 

služby řidičů  

K tomuto bodu se dále vyjádřil Ing. Macek – doporučil povinnost udržovat na sběrných místech občany 

pořádek 

Vyjádření TO: Výše uvedené připomínky a doporučení budou projednány při schvalování OZV na 

Ministerstvu vnitra. 

bod 3. – dotace. M.Hlavatý informoval o nabídce na zpracování programů v rámci dotací na odpady od 

p. Jakuba Rýpala. Pan místostarosta Šnajdr uvedl, že o nabídce (i dalších podobných) vědí a město je řeší 

bod 4. – cedulky u nesečených ploch – členové komise upozornili na skutečnost, že cedulky již nikde 

nejsou. Bc.Šesták uvedl, že bylo domluveno s TS, že po posledním sekání budou uloženy a příští rok 

obnoveny. K tomu uvedl p. Klail, že by bylo dobré použít silnější tyče. 

bod 5. - živé ploty podél chodníků – M.Hlavatý seznámil s jednáním na osadním výboru Šipší. Na 

mnoha místech jsou chodníky vlivem přerostlých živých plotů prakticky neprůchodné. Bc. Šesták oslovil 

některé majitele před prázdninami, ale výsledek se nedostavil. M.Hlavatý na jednání OV oslovil pana 

starostu, domluvili se na dalším postupu, který M.Hlavatý panu starostovi zaslal v elektronické podobě. 

bod 6. – komisi oslovila paní Kubešová ze sídliště v Hloušce. Navrhla umístění nádob na bioodpady i ke 

stanovištím na tříděný odpad. Vzhledem k textu navržené vyhlášky o odpadech čl.8, odst. 1),b) 

předpokládáme, že tento požadavek bude ze strany města akceptován. 

Vyjádření TO: Sběrnou nádobu na bioodpad může zakoupit SVJ a odpad bude svážen. Úpravou 

vyhlášky se systém nezmění. Nebude docházet k tomu, že občané v rodinných domech si budou 

nádobu, jako tomu je doposud, kupovat na vlastní náklady a občané v bytových domech by získali 

nádobu zdarma. Již nyní funguje, že společenství bytových jednotek mají zakoupenou nádobu na 

bioodpady a svoz probíhá v rámci místního poplatku zdarma.  

bod 7. – kouř ze spalovny slámy. V mailové korespondenci komise řešila v průběhu, pan Krčík 

interpeloval na jednání ZM. Pan mst. Šnajdr uvedl, že výrobce tepla informoval město před cca 14 dny o 

závadě na systému a třídenní odstávce pro opravu. Členové komise konstatovali, že již nedostávají 

v poslední době informace o zvýšené kouřivosti. 

bod 8. – Re – use centrum. Návštěva v Re-use Chrudim se uskuteční 24.10.2021 

bod 9. – Naše odpadky – komise obdržela návrh iniciativy Naše odpadky. I přes to, že se jedná o 

smysluplnou věc, vzhledem k velikosti obcí zapojených do této iniciativy a nákladům na členství našeho 

města nedokáže komise posoudit poměr přínosů k nákladům a proto nezaujala stanovisko. 

bod 10. - dopravní problémy. Jana Červená se obrátila na komisi s problémem zvýšené nákladní dopravy 

na Kaňku. Stejné problémy jsou avizovány i ze strany občanů z Třešňovky v Sedlci. M.Hlavatý 

projednal problematiky s Ing. Jiráskem a následně konzultoval věc s Ing. Suchánkem, tajemníkem MÚ. 

Navrhujeme tedy RM uložit tajemníkovi úřadu prověřit následující oblasti: 

- Jak je dodržována EIA k výstavbě Foxconnu 

- Jak je dodržena podmínky výstavby Foxconnu v oblasti výstavby další komunikace z této firmy 

- Nedošlo v posledních třech letech ke změnám užívání či rozšíření v některých firmách v lokalitě 

Karlova ve směru na Poličany ( Foxconn a jeho dcery, ČKD a jeho skadovací prostory, EPC, 

Jusda Europe, Metalcom KH …) 

bod 11. Různé 

M. Krčík – dotazoval se na prořezání větví u Elsabu, dále o prořezání chodníku ze Sedlic na Kaňk, Bc. 

Šesták reagoval, že bude provedeno v době vegetačního klidu 

 



T.Klail – informovat o náhradních výsadbách, které uschly  

             - dále popsal, jak byl svědkem v Puškinské ulici, jak obyvatel přilehlého domu bez jakéhokoliv 

povolení ořezával tis, kdy se jednalo o poškození dřeviny, Bc. Šesták doporučil, aby v těchto případech 

byl na místo volán správce veřejné zeleně a Policie ČR 

 

K. Macek – poukázal na problém se sběrnými nádobami na textil u autoškoly, kdy dochází k vybírání 

oděvů občany města a okolo vzniká nepořádek, doporučuje dát na viditelnější místo, případně zvýšit 

četnost svozů 

M. Hlavatý – upozornil na patrně prosekané závlahové vaky u stromků v lokalitě nové výsadby 

v ul.Tyršova i jinde. K tomu p. Klail doporučil vaky na zimu sundávat, pod nimi kmínky trpí houbami a 

plísněmi. 

 

Jednání komise bylo v 17:15 ukončeno 
 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

3) Reakce rady města: 

Materiál č. 4/73 – Usnesení č. 856/21 

Rada města Kutná Hora I. b e r e   n a  v ě d o m í   

zápis z 15. zasedání Komise pro životní prostředí ze dne 11. 10. 2021, 

II. u k l á d á  

tajemníkovi Městského úřadu prověřit problémy se zvýšenou kamionovou dopravou: 

a) dodržování EIA k výstavbě Foxconnu, 

b) dodržení podmínky výstavby Foxconnu v oblasti výstavby další komunikace z této firmy, 

c) zda nedošlo v posledních třech letech ke změnám užívání či rozšíření v některých firmách, v lokalitě 

Karlova ve směru na Poličany (Foxconn, ČKD a jeho skladovací prostory, EPC, Jusda  Europe, 

Metalcom KH a ostatní). 

Zodpovídá: Ing. M. Suchánek, tajemník                                        Termín: 31. 12. 2021 

 

 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 

 


